

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**CYBER SACKIONS AND THEIR QUANLIFICATIONS UNDER
INTERNATIONAL LAW**

He Ziyue

Scientific supervisor –
PhD, Associate Professor
N.A. Maroz

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 49 p, 78sources.

2. Keywords: Cyber sanctions; International law; International Economic Law; World Trade Organization; International Investment Agreements

3. The content of the work

The purpose of this thesis is to provide international legal qualification of cyber sanctions

The object of the work is legal relations related to the application of cyber sanctions and the subject is the international treaties, supranational law, domestic legislation, case law, acts of bodies of international organizations.

Research methods include formal legal analysis, historical legal analysis, deduction and induction, dialectic method and comparative legal method.

Research Results and Novelty: The concept of cyber sanctions is clarified, the types of such coercive measures are revealed, the complex nature of cyber sanctions is demonstrated.

The thesis comprehensively analyzes the compatibility of cyber sanctions with general international law as well as the legal framework of the World Trade Organization and international investment agreements.

The work points out a far-reaching impact of cyber sanctions on trade in goods, trade in services, intellectual property protection, and the international investment order.

The novelty lies in the innovative integration of multi-disciplinary knowledge such as international law, international relations, and network technology, comprehensively exploring the issue of cyber sanctions from different angles.

Through the method of combining theory and practice, the thesis focuses not only on the theoretical discussion of cyber sanctions, but also on their practical application, so that the research results have practical significance.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы : Страница 49, 78 источника.

2. Перечень ключевых слов : Киберсанкции; международное право; международное экономическое право; Всемирная торговая организация; Международные инвестиционные соглашения

3. Содержание работы

Цель данной магистерской диссертации – дать международно-правовую квалификацию киберсанкциям.

Объектом работы являются правоотношения, связанные с применением киберсанкций, а предметом - международные договоры, наднациональное право, внутригосударственное законодательство, прецедентное право, акты органов международных организаций.

Методы исследования включают формально-юридический анализ, дедукцию и индукцию, диалектический метод и сравнительно-правовой метод.

Результаты и новизна исследования: Уточнено понятие киберсанкций, раскрыты виды таких принудительных мер, показан комплексный характер киберсанкций.

В диссертации всесторонне анализируется соответствие киберсанкций общему международному праву, а также с праву Всемирной торговой организации и международными инвестиционными соглашениями.

В диссертации отмечается серьезные последствия киберсанкций для торговли товарами, торговли услугами, защиту интеллектуальной собственности и международный инвестиционный порядок.

Новизна работы заключается в комплексном подходе, охватывающим анализ международного права в контексте современных тенденций международных отношений и развития информационных технологии, всестороннем и системном изучении проблемы киберсанкций.

Благодаря использованию как теории, так и практики при проведении диссертационного исследования результаты, содержащиеся в диссертации, имеют практическую значимость.